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B i o m c i b c a n 
Megkezdődtek a magyar—olasz 

kormányfői tárgyalások 

A megérkezés nlánl pillanatok a római repülőtéren. Balról: 
AIdo Moro olasz kormányfő 

Lázár György, jobbról 

Lázár György, a Minisz- Dzsemal Bijedlcs jugoszláv „Haza oltáránál", amely az 
tertanács elnöke Aldo Moró. kormányfőt. olasz egység megteremtésé-
nak. a z Olasz Köztársaság A magyar kormány külön- ért életüket áldozó hazafiak-
kormánya elnökének meghí- gépe pontosan 11.30-kor ért nak állít emléket. 
vására kedden hivatalos lá- földet a római Ciampino-re-
togatásra Rómába utazott. 

A kormány elnökét a láto-
gatásra elkísérte dr. Bíró Jó-
zsef, külkereskedelmi mi-
niszter és Nagy János kül-
ügyminiszter-helyettes, dr. 
Bényi József külügyminisz-
tériumi csoportfőnök. A kül-
döttség tagja ezenkívül Pa-
lotás Rezső, a ' Magyar Nép-

pülőtér betonján, ahol Aldo 
Moro és kísérete fogadta Lá-
zár Györgyöt. Lázár György 

A hivatalos magyar—olasz 
tárgyalások este hat óra 
után kezdődtek meg a Chi-
gi-palo'ában. Előbb négy. 

fogadásóra Moro k -rmányfő ° z e ; L k ö z t i eszmecsere volt a 
kíséretében megjelentek az s z e m K O z n eszmecsere von a 

olasz miniszterelnökség. a 
külügyminisztérium és a 
külkereskedelmi miniszteri. 
um vezető tisztviselői, a dip-
lomáciai testület több tagja, 
köztük a szocialista ors á-. — , . „ „a—„i .1.x a u a i u a d addud i i a id u .a .1-

koztarsasag romai nagykő- g Q k n a g y k ö v e t e i é s a ^ m a i 

Búcsúztatásukra a Ferihe-

magyar kolónia. A 
tertanács elnökét 

gyí repulőteren megjelent tiszteletadással fogadták. 1A 
dr. Szekér Gyula, a Minisz- himnuszok elhangzása és a 
tertanács elnökhelyettese, tiszteletadás után a repülő-
Puja Frigyes külügyminisz- t é r e n rögtön rövid négy-
ter, Bandor József építés. 
ügyi és városfejlesztési mi- r ü u s o r a k é t k o rmányfő 
piszter. Keserű Jánosné k Ö 2ött , majd a kormánykül-
konnyűipari miniszter, dr. döttség rendőrmotorosok 
Várkonyi Péter államtitkár, díszkíséretében szálláshelyé-
a Minisztertanács tájékozta- r e hajtatott 
tási hivatalának elnöke, dr. A szál'áson, a Grand Ho-
Qál Tivadar a Miniszterta- telben elköltött ebéd után, 
rács titkárságának vezetője. a k o r a délutáni érákban a 
Jelen volt a búcsúztatásnál magyar kormányfő és kísé-
Enzo Montano, az Olasz r e t e rövid városnézésre in-
Köztársaság budapesti nagy- dult Megtekintett? a Fórum 
követségének ideiglenes ügy- Romanum és a Palatínus ne-
vivője. vezetességeit, majd Lázár 

Lázár György átutazóban György koszorút helyezett el 
Jugoszlávia felett, a repülő- a Piazza Venezián a II . V ik . 
gép fedélzetéről üdvözölte tor Emanuel-emlékműnél, a 

Szuperkemény 
szerszámok 

Szuperkemény megmunká. ják, egyebek. között üvegvá-
ló szerszámok a téma azon, gásra, a félvezető anyagok 
a szerdán kezdődő, csaknem darabolására, csapágy felü-
egyhónapos eseménysoroza- leiének megmunkálására, 
ton. amelyet a Gépipari Tu- Az előadások melletti üze-
dományos Egyesület és a mi bemutatókon ismerked-
Kohó- és Gépipari Tudomá- hetnek az érdeklődők a szu-
nyos Műszaki Tájékoztató perkemény szerszámokkal, a 
Intézet rendez a Szovjet program szerint több vidéki 
Kultúra és Tudomány Házá . g/árban működés közben lát-
ban. Budapesten. Kedden az hatók majd. így például 
eseménysorozatról sajtóta- Győrben, a Magvar Vagon-
jekoztatót tartottak a rende- ós Gépgyárban, és Debrecen-
zők, s mint elmondották, a ben a Magyar Gördülő-
szovjet .s, a magyar szak- csapágy Müveknél. A Buda-
emberek tucatnyi előadást pesti Műszaki Egyetem G-
tartanak majd a legkorsze- épületének előcsarnokában 

susss e X f b " ^ f - tprako;tai-
rendezéseket az tpar külön- iák fel ezeket a berendeae-

bözo területein hasznosíthat- seket. 

k^t. kormányfő között majd 
helyet foglaltak az asztalnál 
a tárgyaló küldöttségek tag-
jai is. A megbeszélések na-
pirendjén a kétoldalú kap-
csolatok — politikai, gazda-
sági és kulturális kérdések 
—, va lamint 'a két országot 

, . __ . kölcsönösen érdeklő nrmzet-
f lv I1 k ö z i problémák áttekintése 

szerepel. 

Az, első napi megbeszélé-
sek végeztével az olasz kor-

Minisz-

szemközti megbeszélésre ke- mónv vendégházában, a Vil-
la Maöamában Aldo" Moro 
vacsorát adott a magyar mi-
niszterelnök és kísérete tisz-
teletére. A vacsorán a két 
kormányfő pohárköszöntőt 
mondott. 

Vállalatok, szövetkezetek 
és a településfejlesztés 

Összehívták a megyei tanácsot 
Ha a tanácsok fejlesztési Vajon felismerték-e a válla- tézményhálózatuk fejleszté-

alapjáról esik szó, aligha- latok, intézmények és sző- sére (óvodák, egészségügyi, 
nem mindenkiben ugyan- vetkezetek ezt a z érdekösz- kulturális és sportintézmé-
azok a kérdések fogalmazód- szefoncdást? S a tanácsok nyek, kommunális létesitmé-
nak meg elsőként: vajon megtettek-e mindent azért, nyek) 110 millió forintot 
hány óvodát bölcsődét és hogy ezeket az érdekeket tu- költöttek, a tana:sok részé-
lakást tudunk majd építeni; datosítsák annak érdekében, re átadott fejlesztési alap a 

hogy a vállalati, szövetke- negyedik ötéves tervben pe-
zeti alapokat megfelelően dig 74 millió forintot tesz ki. 
bekapcsolhassák a kulturá- Lényegében hasónló összege-
lis, egészségügyi és kommu- ket terveznek ilyen célokra 
nális jellegű tanácsi fejlesz- a vállalatok, szövetkezetek a 
tési feladatok megoldásába? következő ötéves tervre is. 

Ezzel a kérdéssel foglalko- A z összegek tehát jelentő-

vajcri« mikor épül csatorna 
ysgjr vízvezeték a környé-
künké,!; vajon hogyan tud-
juk fejleszteni az egészség-
ügyi ellátást? Természetes-
nek tartjuk, a z Ilyesmi ta-
nácsi feladat elsősorban, 
hogy a tanácsoknak kell z o t t többek között tegnapi, sek de az is köztudomású. 
gondoskodniuk ezekről, az dr. Perjési László tanácsel-
életszínvonalunkaf. is alapo 
san befolyásoló fejlesztések-
ről. Az rendszerint föl sera 
vetődik bennünk, hogy más 
forrásokra is gondoljunk, ne 
csak a tanácsok rendelkezé-
sére álló pénzre. Pedig az 
utútobi évek gyakorlata bebi-
zonyította. hogy igenis van-
nak más források is: az üze-

nök elnökletével tartott ülé-
sén a Csongrád megyei ta-
nács végrehajtó bizottsága. 
Mivel a kérdés meglehető-
sen összetett, a válasz sem 
lehet teljesen egyértelmű. 
Először talán érdemes sorra 
venni néhány adatot. A vég-
rehajtó bizottság által meg-
vitatott anyag készítésekor 

mek, vállalatok, szövetkeze- minden vállalathoz, szövet-
tek és intézmények hozzája- kezethez — összesen 273-hoz 
rulása. — kérdőíveket küldtek ki. 

A szegediek számára nyíl- Ezekből 242 érkezett vissza, 
ván ismerős a gyakorlat, hi- A válaszokból kiderült, 

hogy még mindig kevés a 
bölcsödéi, óvodai hely; hogy 
az egészségügyi hálózatra is 
ráfér a fejlesztés, s mind-
emellett a munkáslakások 
építésében és szervezésében 
is akad bőven tennivalójuk 
a vállalatoknak. Az igények 
tehát diktálnak. S nem-sak 
az igények, hanem a válla-
lati. szövetkezeti érdekek is 
amellett szólnak, hogy sa-
ját fejlesztési alapjukból, ne-
tán költségeikből fokozot-
tabban járuljanak hozzá 
olyan településfejlesztési ki-

szen lapunkban is többször hogy 112 szerv sem 
beszámoltunk arról, hogy Intézményeik fejlesztésére, 
vállalatok, intézmények ho- sem a tanácsok által fenn-
gyan és mennyivel járultak tartott intézmény háll'zat bő-
hozzá szegedi gyermekintéz- vítésére nem költött, s a 
mények építéséhez. Ez a vállalati lakásépítési alapra 
gyakorlat természetesen nem sem fordítottak pénzt. Ám 
korlátozódott csak Szegedre, 130 vállalat, illetve szövet-
kiterjedt az egész megyére. . kezet fejlesztési alapjának 
Hiszen amíg a tanácsoknak egy részét óvoda, bölcsőde. 
— természetesen pénzügyi egészségügyi, kulturális vagy _ 
lehetőségeiktől függően — sportintézmény létrehozására kihasználatlan lehetőségeink, 
kötelességük területük kom- költö.te, vagy kommunális hiszen sok,szövetkezet és vá l . 
munális, egészségügyi és beruházásra. Vagy ha nem 
kulturális ellátásának javí- maga költötte el az erre 
tása és fejlesztése, ugyanezt szánt pénzt, a helyi tanács 
a vállalatok érdeke is dik- fejlesztési alapjára utalta át. 

A tapasztalatok szerint a na-

saját adásokhoz, amelyek a lakos-
ság, tehát dolgozóik életkö-
rülményeit hivatottak meg-
javítani. A z is igaz viszont, 
hogy ez a hozzájárulás nem 
lépheti túl az ésszerűség 
határait és nem mehet a 
technológiai fejlesztés rová-. 
sara. 

A kérdőívek adatai arra 
vallanak, hogy vannak még 

tálja. Hiszen egy-egy csa-
tornát. nemcsak a lakosság 
használ hanem a vállalat is, 
óvodák és bölcsődék építésé-
vel sem a lakosság jár lói, 
hanem ily módon a válla-
latok is enyhíthetnek gond-
jaikon, s hasonló célokat 
szolgálhat a lakásépítkezés, 
vagy éppen az egészságügyi 
ellátás megjavítása. 

Tehát számos területen 
összefonódik a tanácsi k'áte-

lalat egyáltalán nem fordí-
tott e célokra pénzt a ne-
gyedik ötéves tervben. A 
végrehajtó bizottság határo-
zata szerint a tanácsoknak 

gyobb vállalatok többnyire mindent meg kell tenniük, 

saját intézmény há l ' zatuk ki-

építésére és fejlesztésére tö-

rekednek, a kisebbek számá-

ra viszont előnyösebb, ha a 

tanácsi fejlesztéseket segítik. 

Jelentősek a z összegek is, 

amelyeket a vállalatok a ne-

gyedik ötéves tervben ilyen 

lesség és a válalati érdek, célokra fordítottak. Saját in-

Bányameddobol - betonelemek 
Utabb Haitíex-üzem Lengyelországban 

A barandazésekei magyar gyárak sxátUloiták 
Hazaérkeztek Lengyelor- üzem berendezéseit magyar A nyolcmillió rubel beru-

szágból a Tatabányai Szén- gyárak készítették, mintegy házással készült, évi 375 000 
bányák szakemberei, akik az 500 vagonnyi berendezést köbméter teljesítményű 
eredményes üzemi próbák szállítottak Felső-Sziléziába. könnyűbeton üzemet novem-
után átadták rendéltetésének Tatabányai szakemberek köz- b e r i g _ a n ünnepélyes külső 
a Haldex részvénytársaság remflködésével szerelték fel 
első könnyűbeton adaléküze- a berendezéseket, 
mét. Az ú j könnyűbeton ada-

Dr. Kulcsár Gyula, a Ta- léküzem a tervezett határ-
tabányai Szénbányák Haldex időre készült el, s már a 
nemzetközi együttműködési próbaüzem alatt elérte mind-
irodájának vezetője tájékoz- azokat a műszaki és gazda-
tatott az új ipari létesítmény sági paramétereket arpelye-
jelentőségéről. Elmondotta, ket a tatabányaiak a szerző-
hogy az adaléküzem felépí- désékben garantáltak. A 
tésével a magyar és a len- Haldex legújabb sziléziai 
gyei szakemberek olyan üzeme most már teljes ka-
egyedülálló ipari komplexu- pacitással dolgozik, naponta 
mot alakítottak ki, amely a 1300 köbméter adalékanya-
'egszembetűnőbben bizonyít- got gyárt, 
ia hogvan lehet értéktelen A lengyel partner elége-
hulladskból értékes terméket d e t t a Haldex első könnyű-
nverni. Az úi gyárban a szén- b e t o n adaléküzemének mun-
től különválasztott bánya- kájával, s most tárgyalások 
meddőből adalékanyagot ke- £ 0 l y n a k a r r ó i , hogy közös 
szítenek. amiből lakásépítés- vállalkozással és tőkebefek-
re alkalmas betonelemeket 

ségek között felavatják. (MTI) 

hogy a vállalati, szöve'.kezeti 

és intézményi forrásokat 

maximálisan bekapcsolhas-

suk a tanácsi fejlesztési ala-

pok bővítésére Ehhez ter-

mészetesen a tanácsok ak-

tív kezdeményezéseire, konk-

rét ajánlataira is szükség 

van, hogy a tanácsok és a 

gazdasági szervek együ tmű-

ködóse még eredményesebb 

és gazdagabb legyen. 
* 

A végrehajtó bizottság más 

témák között megvitatta a 

megyei tanács soron követ-

kező ülésére javasolt témá-

kat is, amelyek között sze-

repelt A megyeszékhely 

helyzete és feladatai című 

anyag is. A végrehajtó bi-

zottság úgy döntött, hogy a 

tanácsülést november 27-ére 

hívja össze. 

gyártanak. A magyar—len-
tetéssel újabb, hasonló gyá-

gyel közös tőkebefektetéssel r a k a t építsenek 
Katowice közelében épített szágban. 

Lengyelor-

Nevelés 
a kollégiumokban 

Kedden befejeződött a giumi élet időszerű, napiren-
nyíregyházi Bessenyei György den levő feladatairól. 
Tanárképző Főiskolán meg- A központi téma a kollé-
rendezett háromnapos or- giumi nevelőmunka politikai 
szágos felsőoktatási kollé- erkölcsi és világnézeti vo-
giumi konferencia. Az or- natkozása. továbbá a közös-
szág felsőoktatási intézmé- ségi életre nevelés kérdése 
nyeinek 29 ezer kollégistá- volt. Foglalkoztak az első 
jáoak képviseletében 350 éves hallgatók beilleszkedé-
kollégiumi igazgató, nevelő- sének problémáival és a 
tanár, ifjúsági vezető és ak- kollégiumok közművelődési 
tivista tanácskozott a kollú. feladataival is. 
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